
770  kilometrów  na  770  lat
miasta Bytom
W tym roku Bytom obchodzi 770 urodziny. Z okazji wyjątkowego
jubileuszu Ośrodek Sportu i Rekreacji organizuje akcję „770 km
dla Bytomia”, w której uczestnicy będą pokonywać wspomniany
dystans, mając do wyboru bieg lub chód, jazdę na rowerze oraz
pływanie.  Akcja  rozpocznie  się  15  stycznia  a  zakończy  30
kwietnia.

W  biegu/chodzie  oraz  w  przypadku  jazdy  na  rowerze  każdy
uczestnik podejmie próbę pokonania dystansu 770 kilometrów na
terenie Bytomia, w wybranej przez siebie formie aktywności,
mając  prawo  wyboru  miejsca  startu,  przebiegu  trasy  oraz
stopnia trudności, dostosowanego do swoich możliwości.

Warunkiem  ukończenia  akcji  jest  udokumentowanie  swojej
aktywności w wybranej przez siebie aplikacji, poprzez osobistą
wizytę  w  siedzibie  OSiR  w  Bytomiu,  przy  ul.  Parkowej  1,
potwierdzając  pokonany  dystans  770  km  pracownikowi  Sekcji
Organizacji Imprez. W przypadku rywalizacji biegu/chodu wygra
osoba, która jako pierwsza ukończy dystans 770 km, podobnie w
przypadku jazdy na rowerze. Wyniki zostaną opublikowane na
stronie  internetowej  www.osir.bytom.pl  oraz  na  profilu
Facebook OSiR https://www.facebook.com/bytomosir

W  pływaniu  zadaniem  uczestników  będzie  wspólne  pokonanie
dystansu 770 kilometrów. Akcja będzie przeprowadzana w czasie
ogólnodostępnych godzin na Pływalni Krytej przy ul. Parkowej
1. Każda osoba odwiedzająca pływalnię, która wykupiła bilet ma
prawo zgłosić ratownikowi przepłynięty w danym dniu dystans
(tym samym włącza się do akcji). Ratownik umieszcza dane osoby
oraz pokonany dystans na specjalnej liście uczestników, która
będzie  aktualizowana  w  każdy  poniedziałek  nowego  tygodnia.
Przez cały czas trwania akcji sumuje się przepłynięty dystans
zbiorowo oraz każdego uczestnika indywidualnie. Każdy zawodnik
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sam liczy przepłynięty dystans, a wychodząc z wody zgłasza
sumę  dyżurującemu  ratownikowi.  Bieżące  wyniki  będą
zamieszczane na stronie internetowej www.osir.bytom.pl oraz na
profilu  Facebook  oraz  aktualizowane  w  każdy  poniedziałek.
Wszyscy zawodnicy, którzy wezmą udział w pływackim wyzwaniu,
otrzymają  pamiątkowy  dyplom  z  informacją  o  pokonanym
dystansie.

 

Najlepsi otrzymają nagrody 3 maja podczas finału 16. Biegu
Konstytucji 3 maja w Parku Miejskim.

Szczegółowy regulamin akcji, deklaracja zgody rodziców, karta
zgłoszeniowa oraz oświadczenie zawodnika dostępne TUTAJ.

Badania  parkingowe  w  pięciu
miastach  GZM.  Samochody
skanujące wyjadą na ulice w
listopadzie i grudniu
Na  zlecenie  Górnośląsko-Zagłębiowskiej  Metropolii  w
najbliższych  tygodniach  zostaną  przeprowadzone  badania
parkingowe  w  śródmieściach  Bytomia,  Chorzowa,  Gliwic,  Rudy
Śląskiej i Tarnowskich Gór. Specjalne samochody będą zliczać
zaparkowane przy ulicach i na miejskich parkingach pojazdy.
Uzupełnieniem  pomiarów  będą  badania  społeczne,  a  wyniki
posłużą  do  diagnozy  sytuacji  parkingowej  w  miastach  i
opracowania sposobów na złagodzenie problemów w tym obszarze.
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Badania będą prowadzone od 14 listopada do 7 grudnia. Pomiary
będą wykonywane w dni robocze, a w Gliwicach dodatkowo także w
jedną sobotę. W tym mieście badania odbędą się w dniach 14,
15,  18,  21  i  22  listopada.  W  Tarnowskich  Górach  pojazdy
skanujące  wyjadą  na  ulice  14,  15,  28  i  29  listopada.  W
Chorzowie i Rudzie Śląskiej pomiary odbędą się 23 listopada i
5 grudnia, natomiast w Bytomiu – 6 i 7 grudnia.

–  W  trakcie  każdego  dnia  badań  samochody  będą  co  godzinę
przejeżdżać  przez  dane  śródmieście,  zliczając  zaparkowane
samochody w poszczególnych miejscach poprzez sfotografowanie
przestrzeni  –  mówi  Marcin  Domański,  zastępca  dyrektora
Departamentu Komunikacji i Transportu w GZM.

–  Samochody  przejadą  również  nocą.  Na  podstawie  zebranych
danych,  wyliczony  zostanie  szereg  wskaźników  dotyczących
parkowania,  między  innymi  zajętość  miejsc  parkingowych  czy
rotacja. Ponadto przeprowadzone będą analizy, mające na celu
oszacowanie czy w danych miejscach parkują głównie mieszkańcy
okolicy, czy raczej osoby przyjeżdżające do pracy bądź sklepów
lub usług – tłumaczy Domański.

Badania  realizowane  będą  na  zlecenie  Górnośląsko-
Zagłębiowskiej  Metropolii,  która  od  zeszłego  roku  prowadzi
projekt  dotyczący  spójnej  polityki  parkingowej  w  miastach.
Powołany został zespół urzędników z 10 miast – pracowników
urzędów  miejskich  i  zarządów  dróg,  nazwany  Metropolitalnym
zespołem  ds.  spójnej  polityki  parkingowej.  Zespół  ten,  po
przeprowadzeniu pomiarów parkingowych przez firmę zewnętrzną,
zrealizuje  badania  społeczne  wśród  mieszkańców,
przedsiębiorców i klientów lokali usługowych w miastach.

Pomiary  parkingowe  zostaną  również  wykonane  w  Dąbrowie
Górniczej, Sosnowcu i Zabrzu, jednak tam, z uwagi na trwające
inwestycje  infrastrukturalne,  badania  zaplanowano  na  wiosnę
przyszłego roku. Łącznie w trakcie badań w GZM przeanalizowana
zostanie przestrzeń wzdłuż około 300 kilometrów ulic.



Komunikat dotyczący przetwarzania danych osobowych zebranych w
trakcie badania.

Administratorem danych osobowych jest Górnośląsko-Zagłębiowska
Metropolia.  Celem  zebrania  i  przetwarzania  danych  jest
dokonanie pomiarów i analizy sytuacji związanej z parkowaniem
pojazdów  na  obszarze  miast  Metropolii.  Podstawą  prawną
przetwarzania danych osobowych jest art. 6 ust. 1 lit. e RODO.

Pełna treść: Klauzula informacyjna – badania parkingowe

W  stronę  spójnej  polityki
parkingowej.  GZM  ogłosiła
przetarg  na  największe  w
Polsce badania parkingowe
Metropolia  ogłosiła  przetarg  na  badania  parkingowe,  które
obejmą 275 km dróg. Celem jest diagnoza problemów w zakresie
parkowania  w  miastach  GZM.  Po  przeprowadzeniu  badań
 inżynieryjnych  i  społecznych,  kolejnym  krokiem  będzie
wypracowanie  odpowiednich  rekomendacji,  aby  uporządkować
parkowanie w centrach miast.  

W  2018  roku  prawie  45  proc.  procent  podróży  na  terenie
Górnośląsko-Zagłębiowskiej  Metropolii  zostało  wykonanych
samochodem. Parkowanie w zwartych centrach miast jest dużym
problemem, a dostępność miejsc parkingowych staje się jednym z
głównych wyzwań codziennego przemieszczania się. GZM pracuje
nad  alternatywami  w  postaci  kolei  metropolitalnej  wraz  z
siecią  węzłów  przesiadkowych.  Jednocześnie  powołano
Metropolitalny Zespół ds. Spójnej Polityki Parkingowej. Jego
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zadaniem  jest  wypracowanie  odpowiednich  rekomendacji
dotyczących  polityki  parkingowej  tak,  aby  uporządkować
parkowanie  w  centrach.  Wcześniej  jednak  problem  zostanie
dogłębnie  zbadany.  Członkami  zespołu  są  przedstawiciele
samorządów  z  Chorzowa,  Bytomia,  Dąbrowy  Górniczej,  Gliwic,
Katowic, Rudy Śląskiej, Sosnowca, Tarnowskich Gór, Tychów oraz
Zabrza.  Są  to  miasta  z  największym  nasyceniem  usług,  co
potwierdziły analizy przeprowadzone podczas prac nad planem
mobilności.  W  kontekście  polityki  parkingowej  ma  to  duże
znaczenie, ponieważ funkcje usługowe stanowią w miastach jeden
z najczęstszych celów krótkich podróży samochodem.

–  Polityka  parkingowa  okazała  się  podczas  prac  na  Planem
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej jednym z jej istotniejszych
instrumentów – mówi Grzegorz Kwitek, członek Zarządu GZM. –
Chodzi  nie  tylko  o  brak  jednolitego  systemu  zarządzania,
ograniczoną liczbę miejsc parkingowych w miastach, ale też
brak  danych  liczbowych  na  temat  funkcjonowania  miejsc
postojowych  w  ich  centrach.  GZM  w  porozumieniu  z  gminami
postanowiła  więc  zająć  się  koordynacją  tego  tematu,
rozpoczynając od przeprowadzenia badań – dodaje Kwitek.

Badania  obejmą  275  kilometrów  dróg  w  ośmiu  miastach:
Chorzowie,  Bytomiu,  Dąbrowie  Górniczej,  Gliwicach,  Rudzie
Śląskiej,  Sosnowcu,  Tarnowskich  Górach  i  Zabrzu.  Podobne
badania zostały wykonane w poprzednich latach w Tychach i
Katowicach. Zbadane zostanie wypełnienie miejsc parkingowych –
za górną granicę uznane będzie 85 proc. zajętości miejsc w
określonym fragmencie miasta, tak, aby zawsze znalazło się
miejsce dla potrzebujących kierowców, a także rotacja – czyli
liczba  aut  parkujących  na  jednym  miejscu  w  ciągu  doby.
Analizowany  będzie  również  czas  parkowania,  czyli  to,  jak
długo i w jakim czasie samochody pozostają zaparkowane na
konkretnych obszarach w miastach.

– Rozbudowana sieć drogowa zachęca do używania samochodu, a
zwarte centra miast nie są w stanie pomieścić ich wszystkich –
mówi  Marcin  Domański,  zastępca  dyrektora  Departamentu



Komunikacji  i  Transportu  GZM  –  Dlatego  trzeba  zapewnić
odpowiednie priorytety: zaoferować alternatywę dla parkujących
przez 8 godzin i tym samym zapewnić dostępność miejsc dla
parkujących  krócej.  Dzięki  badaniom  sprawdzimy,  w  których
miejscach występuje problem i gdzie należy podjąć odpowiednie
działania.

Badania  mają  zostać  przeprowadzone  za  pomocą  samochodu  z
kamerami  skanującymi  przestrzeń  miejską  oraz  systemem
rozpoznawania obrazów. Wszystkie wskaźniki zostaną obliczone
automatycznie.

Obszar  do  badań  został  wyznaczony  przez  członków
Metropolitalnego Zespołu ds. Spójnej Polityki Parkingowej w
oparciu  o  doświadczenia  zarządów  dróg,  istniejące  strefy
płatnego parkowania, a przede wszystkim o główne cele podróży,
takie jak sklepy, urzędy, szkoły czy szpitale. Oprócz badań
inżynierskich  planowane  są  badania  społeczne.  Wykorzystane
zostaną  do  tego  geoankiety  czy  bezpośrednie  wywiady  z
mieszkańcami miast oraz przedsiębiorcami, klientami sklepów i
lokali usługowych. Niektóre z tych badań zostaną powtórzone po
wprowadzeniu  ewentualnych  regulacji,  żeby  sprawdzić,  czy
poprawiła się dostępność miejsc parkingowych.

–  Działania  Metropolitalnego  Zespołu  ds.  Spójnej  Polityki
Parkingowej  stanowią  kontynuację  Metropolitalnej  Szkoły
Prototypowania w Tychach, w której przeprowadziliśmy testowo
obydwa rodzaje badań. Zespół poszerzyliśmy o pozostałe duże
miasta, aby móc poszerzyć zakres naszych działań. W tej chwili
pracujemy nad badaniami, a po uzyskaniu ich wyników naszym
zadaniem będzie wypracowanie odpowiednich rekomendacji – mówi
Ewa  Lutogniewska,  kierująca  działaniami  Metropolitalnego
Zespołu ds. Spójnej Polityki Parkingowej.

ZOBACZ:  Dobre  centrum  –  instrukcja  dla  ludzi  chcących
uporządkować  parkowanie  w  centrum  miasta
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Miasto pozyskało z GZM ponad
1,9 mln zł na przyspieszenie
ruchu tramwajowego w Bytomiu
Pasażerowie  podróżujący  tramwajami  będą  mieli  pierwszeństwo
przed kierowcami samochodów. Na skrzyżowaniach, przez które
przejeżdżają tramwaje trzech najważniejszych linii w Bytomiu,
zostanie wprowadzony priorytet dla tramwajów. Miasto pozyskało
ponad 1,9 mln zł dofinansowania z Górnośląsko-Zagłębiowskiej
Metropolii  na  rozbudowę  i  budowę  sygnalizacji  świetlnej
nadającej priorytet tramwajom oraz na opracowanie dokumentacji
projektowej przebudowy trzech kluczowych skrzyżowań drogowo-
tramwajowych w Bytomiu. To oznacza, że tramwaje linii nr 6, 7
i 19 pojadą szybciej.

– Realizowane w naszym mieście inwestycje tramwajowe mają na
celu nie tylko zwiększenie komfortu przejazdu pasażerów, ale
również skrócenie czasu przejazdu – mówi zastępca prezydenta
Bytomia Michał Bieda. – Dofinansowanie z Metropolii, jakie
pozyskaliśmy  na  rozbudowę  i  budowę  sygnalizacji  świetlnej
umożliwi  nam  upłynnienie  przejazdów  komunikacją  tramwajową
zwłaszcza  w  centrum  miasta.  Co  istotne,  wdrożenie  nowych
systemów  sygnalizacji  świetlnej  wprowadzimy  już  w  ramach
realizowanej inwestycji związanej z przebudową torowiska linii
19. – dodaje wiceprezydent Michał Bieda.

Priorytet  dla  tramwaju  na
kilkunastu skrzyżowaniach
Pozyskane  przez  miasto  dofinansowanie  umożliwi  rozbudowę
sygnalizacji  na  skrzyżowaniach,  przez  które  przejeżdżają
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tramwaje  linii  nr  6,  7  i  19.  Dla  linii  nr  7  będą  to
skrzyżowania  ulic:  pl.  Wolskiego,  Miarki,  Jagiellońskiej,
Zabrzańskiej,  Łagiewnickiej  oraz  ul.  Świętochłowickiej,
Fabrycznej, Ludowej, a także ul. Świętochłowickiej, Ostatniej
i św. Piotra. Z kolei dla linii nr 6 to skrzyżowanie ul.
Wrocławskiej i Reja, skrzyżowanie ul. Chorzowskiej, Miarki,
Siemianowickiej  i  Witczaka,  Pszczyńskiej  w  Rozbarku  oraz
Chorzowskiej w rejonie Media Markt.

Dla linii tramwajowej nr 19 rozbudowana zostanie nie tylko
sygnalizacja,  ale  skonfigurowane  będą  także  sterowniki
sygnalizacji  świetlnej.  Prace  będą  prowadzone  aż  na  8
skrzyżowaniach: Strzelców Bytomskich w rejonie ZG „Eko Plus”
/dawnej  KWK  „Powstańców  Śląskich”/,  Strzelców  Bytomskich  w
rejonie drogi osiedlowej /Vitor/, Strzelców Bytomskich – pl.
Żeromskiego, Strzelców Bytomskich w rejonie ul. Sikorskiego,
Strzelców  Bytomskich  –  Narutowicza,  Strzelców  Bytomskich  –
Szymały,  Strzelców  Bytomskich  –  Wojciechowskiego  oraz
Strzelców  Bytomskich  –  Długiej  –  Władysława  Łokietka.

W  ramach  przewidzianych  w  projekcie  prac  zostaną  wykonane
roboty instalacyjne i informatyczne, w tym m.in. zmieniona
zostanie  konfiguracja  sterowników  sygnalizacji  oraz
rozbudowane będą systemy detekcji z uwzględnieniem dodatkowych
pętli  indukcyjnych  lub  kamer  wykrywających  zbliżający  się
tramwaj.  Wprowadzone  zmiany  umożliwią  wprowadzenie
optymalizacji  programu  sygnalizacji  świetlnej,  dzięki  czemu
tramwaj  będzie  miał  priorytet  przy  przyjeździe  przez
skrzyżowania.

Z  wszystkich  sześciu  projektów,  na  które  gmina  pozyskała
dofinansowanie  z  Metropolii  najwięcej  będzie  kosztowała
rozbudowa  sygnalizacji  świetlnych  na  skrzyżowaniach  odcinka
linii tramwajowej nr 6. Wartość tej inwestycji to ponad 813
tys. zł, zaś pozostałe pięć projektów łącznie będzie kosztować
ponad 1,1 mln zł.



W  planach  przebudowa  kolejnych
skrzyżowań  umożliwiających
wprowadzenie  priorytetu  dla
tramwaju
W  ramach  pozyskanych  środków  z  Górnośląsko-Zagłębiowskiej
Metropolii opracowana zostanie również dokumentacja projektowa
przebudowy trzech ważnych skrzyżowań w Śródmieściu, Rozbarku i
Stroszku,  gdzie  w  przyszłości  będzie  możliwe  wprowadzenie
priorytetu  dla  tramwaju.  Dokumentacja  projektowa  zostanie
przygotowana  pod  przebudowę  skrzyżowania  ul.  Strzelców
Bytomskich i Narutowicza w Stroszku, Wrocławskiej i Łużyckiej
w Śródmieściu oraz Chorzowskiej i Arki Bożka w Rozbarku.

Priorytet  dla  tramwaju  to
oszczędność czasu i energii
Dzięki wprowadzeniu priorytetu realnie skrócony zostanie czas
przejazdu tramwaju zwłaszcza w centrum naszego miasta, gdzie
trasy linii nr 6 i 19 przecinają główne drogi w mieście.

Wprowadzenie  priorytetu  dla  tramwaju  oznacza  także,  że
znacząco  skróci  się  czas  oczekiwania  na  przejazd  przez
skrzyżowania, co również wpłynie na mniejszą liczbę zatrzymań
tramwajów, a to oznacza niższe zużycie energii.

Źródło: UM Bytom



Kolej Plus w GZM. Umowy na
100 km torów podpisane
Przedstawiciele sześciu samorządów podpisali dziś ze spółką
PKP PLK umowy na realizację projektów dofinansowanych w ramach
rządowego  programu  Kolej  Plus.  Górnośląsko-Zagłębiowska
Metropolia jest partnerem we wszystkich tych projektach oraz
zapewniła  tym  samorządom  sfinansowanie  wkładu  własnego  do
realizowanych inwestycji.

Zaangażowanie finansowe GZM w planowane inwestycje to ponad
317  mln  złotych.  Ich  całkowita  wartość  to  prawie  1,5  mld
złotych. Już wcześniej GZM zleciła opracowanie dokumentacji
przedprojektowych  dla  tych  inwestycji  oraz  w  całości
sfinansowała  to  zadanie.  Dzięki  dobrze  przygotowanej
dokumentacji oraz poziomowi dotacji na pokrycie przez gminy
wkładu  własnego,  projekty  te  zostały  ocenione  najlepiej  w
skali  całego  kraju.  Dzięki  temu  wszystkie  6  projektów
liniowych  z  terenu  Metropolii  zostało  zakwalifikowanych  do
realizacji w ramach Programu „Kolej Plus”.

– Dzięki tym dotacjom w Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii
wybudowanych i wyremontowanych zostanie łącznie ok. 100 km
torów – podkreśla Kazimierz Karolczak, przewodniczący zarządu
GZM.  –  To  poprawi  skomunikowanie  naszych  gmin  z  miastem
wojewódzkim i stolicą metropolii – z Katowicami. Rozbudowa
infrastruktury  torowej  jest  kluczowa  dla  usprawnienia
funkcjonowania  transportu  szynowego,  ponieważ  naszym  celem
jest to, aby pociągi Kolei Metropolitalnej w godzinach szczytu
kursowały co kilkanaście minut. Obok twardych inwestycji, jak
właśnie  budowa  nowych  torów,  równie  istotne  jest  także
podejmowanie przez nas szeregu innych działań, dzięki którym
poprawiamy  ofertę  komunikacyjną  w  GZM.  To  finansowanie
zwiększonej częstotliwości kursowania pociągów, na które od
2019  roku  przeznaczyliśmy  33  mln  zł  oraz  pogłębianie
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integracji  biletowej,  co  pozwala  pasażerom  na  bardziej
swobodne  łączenie  różnych  środków  transportu  w  swoich
codziennych podróżach – dodaje przewodniczący Karolczak.

Teraz czas na projekt i realizację
Dzięki inwestycjom niemal 100 km torów kolejowych zostanie
odbudowanych,  rozbudowanych  lub  przywróconych  ruchowi
pasażerskiemu.  Na  trasach  powstanie  14  nowych  przystanków
osobowych.

– Od planów i koncepcji przechodzimy dzisiaj do najbardziej
widocznego etapu powstania Kolei Metropolitalnej, czyli budowy
nowych lub modernizacji istniejących torów, a także budowy
nowych  przystanków  kolejowych,  które  w  znacznym  stopniu
sprawią, że kolej będzie bardziej dostępna dla mieszkańców –
mówi Grzegorz Kwitek, członek zarządu GZM, w którym odpowiada
za rozwój transportu publicznego.

– Podpisanie umów, to – owszem – początek budowy, ale to także
niejako  zwieńczenie  dotychczasowych  prac  nad  obszerną
dokumentacją, która jest wymagana przy tego typu inwestycjach.
Było  to  możliwe  dzięki  dobrej  współpracy  i  skoordynowaniu
działań  w  ramach  samej  Metropolii,  ale  również  dobrej
współpracy z gminami, które z nami bezpośrednio sąsiadują i z
Urzędem  Marszałkowskim  Województwa  Śląskiego.  Realizacja
dofinansowanych  projektów  z  Kolei  Plus  ma  również  ogromne
znaczenie  dla  dalszych  planów  inwestycyjnych  związanych  z
budową dodatkowych torów dla potrzeb Kolei Metropolitalnej na
głównych liniach kolejowych – dodaje Kwitek.

Kolejnym etapem po podpisaniu umów będzie ogłoszenie przez PKP
PLK  postępowań  przetargowych  na  opracowanie  szczegółowej
dokumentacji  projektowej,  która  będzie  podstawą  do
przygotowania przetargów na prace budowlane. Wyjątkiem jest
projekt zakładający odtworzenie ruchu pasażerskiego pomiędzy
Gliwicami a centrum Katowic przez południowe dzielnice Zabrza,
Rudy Śląskiej, z nowym przystankiem w Chorzowie, gdzie od razu



zostanie ogłoszony przetarg w formule zaprojektuj i wybuduj.

–  Muszę  podkreślić  niesamowity  wkład  merytoryczny  zespołu
Wydziału  Kolei  Metropolitalnej  w  przygotowanie  wniosków,
dokumentacji, jej weryfikację i konsultację oraz dopilnowanie
całej  sfery  logistyki  projektu,  przy  wsparciu  całego
Departamentu  Komunikacji  i  Transportu  naszego  urzędu.
Podkreślam  bardzo  dobrą  współpracę  z  wykonawcami  oraz
wszystkimi partnerami projektu, za którą serdecznie dziękuję –
dodaje Wojciech Dinges, pełnomocnik zarządu GZM ds. transportu
szynowego.

6 inwestycji
Umowy dotyczą prac na szeregu linii kolejowych. Mowa o:

budowie  drugiego  toru  w  kierunku  Rybnika  na  odcinku
Katowice Ligota – Orzesze-Jaśkowice,
odbudowie połączenia kolejowego z centrum Pyskowic,
odtworzenie  alternatywnego  połączenia  pasażerskiego
Katowic z Tychami przez katowickie dzielnice Kostuchna i
Murcki,
odtworzeniu  ruchu  pasażerskiego  pomiędzy  Gliwicami  a
centrum Katowic przez południowe dzielnice Zabrza, Rudy
Śląskiej, z nowym przystankiem w Chorzowie,
odtworzeniu  bezpośredniego  połączenia  centrum  Dąbrowy
Górniczej ze Strzemieszycami i Sławkowem,
budowie linii kolejowej między Bytomiem a Rudą Śląską
Chebziem, przez Orzegów.

Drugi tor przez Mikołów
Inwestycja,  której  miastem  liderem  jest  Mikołów,  polegać
będzie na budowie drugiego toru w kierunku Rybnika na odcinku
Katowice  Ligota  –  Orzesze-Jaśkowice.  Dzięki  niej  zniknie
kolejowe „wąskie gardło” – do tej pory pociągi poruszały się
tu po jednym torze.



– To bardzo ważny projekt dla Mikołowa – mówi Mateusz Handel,
zastępca burmistrza Mikołowa. – Dzięki programowi Kolej Plus
powstanie  nowa  27  kilometrowa  linia  kolejowa  biegnąca  z
Katowic przez Mikołów i Łaziska Górne do Orzesza Jaśkowic –
równolegle do istniejącej trasy nr 140. Dzięki niej zwiększy
się przepustowość linii i częstotliwość uruchamianych składów
(szczególnie  w  porannych  i  popołudniowych  szczytach
przewozowych).  Inwestycja  świetnie  wpisuje  się  w  świeżo
wybudowane centrum przesiadkowe w Mikołowie.

Cały czas rozwijamy naszą infrastrukturę. W ramach projektu w
mieście powstaną także dwa nowe przystanki kolejowe. Transport
zbiorowy – jako najbardziej ekologiczny sposób podróżowania –
jest  rozwiązaniem,  na  które  w  naszym  mieście  stawiamy
szczególnie  mocno  –  dodaje.

Pyskowice Miasto – powrót pociągów
po ponad 20 latach
Ruch pasażerski do stacji Pyskowice Miasto został zatrzymany w
2000 roku. Od tego momentu pociągi pasażerskie przejeżdżające
przez Pyskowice zatrzymywały się na stacji znajdującej się
poza centrum miasta.

– Projekt przywrócenia połączenia kolejowego (linia nr 198)
Pyskowice Miasto – Pyskowice i dalej w ramach planowanej Kolei
Metropolitalnej jest dla Pyskowic jak skok cywilizacyjny –
mówi Adam Wójcik, burmistrz Pyskowic. – Zintegrowany system
komunikacji, P&R, szybkie i ekologiczne przemieszczanie się do
centrum  aglomeracji  śląskiej  jest  kluczowe  dla  rozwoju
Pyskowic.  Połączenie  kolejowe  daje  nam  możliwość
zdywersyfikowania  trudnej  już  dziś  sytuacji  na  drogach
wlotowych i wylotowych z miasta. Biorąc zaś pod uwagę, że
większość aktywnych zawodowo pyskowiczan pracuje w Gliwicach,
Zabrzu,  Bytomiu  czy  Katowicach  –  tą  inwestycją  dajemy  im
możliwość tańszego i komfortowego przemieszczania się – dodaje
burmistrz.



Z Katowic do Tychów przez Murcki i
Kostuchnę
Kolejne  umowa  dotyczy  utworzenia  alternatywnego  połączenia
aglomeracyjnego Tychy – Katowice Murcki – Katowice Ligota, na
linii kolejowej nr 142.

– Realizacja inwestycji kolejowych w ramach Kolei Plus to
efekt wspólnych starań naszego miasta i GZM. Mieszkańcy dzięki
temu zyskają nowe możliwości transportowe, wpisujące się w
przyjętą  przez  nas  strategię  rozwoju  transportu
zrównoważonego,  w  którym  transport  szynowy  jest  niezwykle
istotny. Wybudowaliśmy centra przesiadkowe o wartości ponad
260 mln zł, jesteśmy w trakcie zmiany polityki parkingowej,
która ma na celu zwiększenie rotacji samochodów w centrum
miasta.  Stawiamy  na  rozwój  tramwajów,  a  także  regularnie
wymieniamy tabor autobusowy na komfortowy i ekologiczny. Do
dyspozycji  mieszkańców  jest  system  rowerów  miejskich  oraz
około  190  km  dróg  rowerowych.  Ważnym  rozszerzeniem  tych
działań  będą  inwestycje  kolejowe,  które  wpłyną  na  komfort
podroży, szczególnie mieszkańców południowych dzielnic Katowic
– mówi Bogumił Sobula, I wiceprezydent miasta Katowice.

Z Bytomia do Gliwic przez Zabrze i
Rudę Śląską
W ramach rządowego programu odbudowana zostanie również linia
kolejowa między Bytomiem i Rudą Śląską. Na trasie powstaną dwa
nowe  przystanki  –  w  Bytomiu  przy  ulicy  Zabrzańskiej  i  w
rudzkim Orzegowie. W Chebziu linia łączyć się będzie z główną
linią  kolejową  łączącą  Katowice  z  Gliwicami.  Co  ważne  –
pociągi będą mogły tu być kierowane w obu kierunkach. Dzięki
temu pociągi kursujące z Bytomia do Gliwic będą mogły jechać
przez centrum Zabrza i Rudę.

–  Kolej  metropolitalna  będzie  istotną  poprawą  oferty



komunikacji  publicznej  w  naszym  regionie  –  mówi  Mariusz
Wołosz,  prezydent  Bytomia.  –  Budowa  nowego  połączenia
kolejowego między Bytomiem a Rudą Śląską i Zabrzem w ramach
programu  „Kolej  Plus”  z  pewnością  będzie  atrakcyjnym
rozwiązaniem  dla  osób  pracujących  i  uczących  się  w  tych
miastach. Szybkie i bezkolizyjne połączenia między miastami
to, coś, czego oczekują od nas mieszkańcy i przedsiębiorcy.
Bez  rozwoju  połączeń  kolejowych  nie  rozwiniemy  mobilności
w Metropolii – dodaje prezydent Bytomia.

Łącznik w Dąbrowie Górniczej
Prace  wykonywane  w  Dąbrowie  Górniczej  będą  polegać  na
odtworzeniu  bezpośredniego  połączenia  centrum  miasta  ze
Strzemieszycami.

– W naszej części programu Kolej Plus mowa o zadaniu, który
dotyczy budowy łącznika między stacjami w Gołonogu i Tworzniu.
Dla Dąbrowy Górniczej to byłaby niezwykle ważna inwestycja, bo
dzięki  niej  otworzyłaby  się  możliwość  bezpośredniego
skomunikowania centrum naszego miasta z Małopolską i Krakowem
– mówi Damian Rutkowski, wiceprezydent Dąbrowy Górniczej.

Budowie łącznika ma towarzyszyć rozbudowa stacji w Gołonogu i
odbudowa przystanku osobowego Tworzeń.

Alternatywne  połączenie  Katowic  i
Gliwic przez Rudę Śląską
Inwestycja, której miastem-liderem jest Ruda Śląska, zakłada
przygotowanie  alternatywnego  połączenia  aglomeracyjnego
Gliwice – Ruda Kochłowice – Katowice. Na trasie tej pociągi
będą się zatrzymywać na nowych lub odbudowanych stacjach i
przystankach kolejowych: w rejonie os. Wyzwolenia w Gliwicach,
w  zabrzańskich  Makoszowach,  w  rudzkich  Bielszowicach,
Halembie, Wirku i Kochłowicach oraz na nowym przystanku w
Chorzowie-Batorym.



–  Uruchomienie  tego  połączenia  kolejowego  skomunikuje
południowe  dzielnice  Rudy  Śląskiej  z  miastami  o  dużym
potencjale  społeczno-gospodarczym  wchodzącymi  w  skład
Metropolii.  Wykorzystując  potencjał  połączeń  kolejowych,
pozwoli też mieszkańcom pracującym poza Rudą Śląską na szybkie
dotarcie do pracy – mówi Michał Pierończyk – prezydent Rudy
Śląskiej.

– Podróże między miastami metropolii pochłaniają znaczną część
naszego  czasu.  Wprowadzone  rozwiązania  kolejowe  w  ramach
Programu Kolej Plus w znacznym stopniu pozwolą nam ten czas
zaoszczędzić, wpłyną też na poprawę komfortu naszych podróży –
dodaje.





















Trwa  zagospodarowanie
przestrzeni  publicznych  w
rejonie ul. Mickiewicza
Od  września  trwa  realizacja  projektu  zagospodarowania
przestrzeni  publicznych  w  rejonie  ul.  Mickiewicza.
Przebudowywane  są  chodniki,  zieleńce,  montowane  jest  nowe
oświetlenie.

W ramach projektu „Rewitalizacja podobszaru 13 w Bytomiu –
okolice  ulicy  Mickiewicza”  wykonawca  wymienia  nawierzchnię
chodników przy miejscach parkingowych na kostkę o większej
przepuszczalności  wody  oraz  poszerza  chodniki.  Nawierzchnia
nowych chodników jest wykonana z kostki brukowej i bazaltowej.
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Łączna długość remontowanych chodników przy ul. Mickiewicza
oraz  Orląt  Lwowskich  wynosi  ponad  pół  kilometra.  Prace
prowadzi konsorcjum firm z Katowic – Silesia Trans Service Sp.
z o.o. oraz Lexbud Budownictwo i Infrastruktura Sp. z o.o. – z
którymi  Miejski  Zarząd  Dróg  i  Mostów  podpisał  umowę.
Inwestycja ma zakończyć się na początku przyszłego roku.

 Ogród społeczny, zieleńce, drzewa
W  ramach  unijnego  projektu  „Rewitalizacja  podobszaru  13  w
Bytomiu  –  okolice  ulicy  Mickiewicza”  wykonawca  prowadzi
również inne prace. Przy ul. Mickiewicza od ul. Prusa do ul.



Powstańców  Śląskich  trwa  przebudowa  zieleńców,  uzupełnienie
przestrzeni o żywopłoty oraz nasadzenie drzew. W podwórku ul.
Mickiewicza  21-23  przeprowadzone  zostały  nowe  nasadzenia,
wykonawca postawił wiatę rowerową, naprawia nawierzchnię oraz
zamontuje oświetlenie. Trwają prace przy boisku szkolnym przy
Szkole Podstawowej nr 46 od strony ul. Orląt Lwowskich, gdzie
powstaje ogród społeczny, wytyczony zostanie nowy chodnik oraz
wykonawca zainstaluje nowe ławki, oświetlenie i monitoring.

Koszt inwestycji to ponad 2,6 mln zł.



Część dużego projektu
Realizowane  przez  Miejski  Zarząd  Dróg  i  Mostów  prace  są
częścią  dużego  projektu,  którego  liderem  jest  ZBM-TBS,  a
partnerem Wspólnoty Mieszkaniowe i Miasto Bytom.

W ramach projektu wyremontowane zostały już budynki przy ul.
Mickiewicza 19, 21, 23 oraz Mickiewicza 38/Powstańców Śląskich
5. Finalizowane są prace w budynkach przy ul. Mickiewicza 5,
10,  12  a  trwają  jeszcze  remonty  przy  ul.  Mickiewicza  16,
Mickiewicza  11/Orląt  Lwowskich  7,  Mickiewicza  18/Orląt
Lwowskich 5a.

Źródło: UM Bytom

Prawie 200 kopciuchów zniknie
z  Metropolii.  Porozumienie
ws. STOP SMOG podpisane
W  Metropolii  zostanie  przeprowadzonych  210  przedsięwzięć
niskoemisyjnych  w  budynkach  osób  ubogich  energetycznie.
Działania,  polegające  m.in.  na  likwidacji  kopciuchów,  będą
prowadzone w 11 gminach w ramach rządowego programu STOP SMOG.
W środę (26 października) w Warszawie podpisano w tej sprawie
porozumienie  z  Narodowym  Funduszem  Ochrony  Środowiska  i
Gospodarki Wodnej.

Górnośląsko-Zagłębiowska  Metropolia  jako  pierwszy  podmiot
zbiorowy w Polsce złożyła wniosek do programu STOP SMOG, w
imieniu  11  gmin:  Będzina,  Bierunia,  Bobrownik,  Bytomia,
Dąbrowy Górniczej, Gierałtowic, Katowic, Mysłowic, Sośnicowic,
Tychów i Zabrza.
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Podpisanie porozumienia z NFOŚiGW

W  ramach  programu  na  terenie  tych  11  gmin  zostanie
przeprowadzonych 210 przedsięwzięć niskoemisyjnych w budynkach
osób  ubogich  energetycznie.  Zgodnie  z  wnioskiem  nastąpi
likwidacja niespełniających standardów niskoemisyjnych źródeł
ciepła  w  199  budynkach  jednorodzinnych  oraz  inne
przedsięwzięcia  mające  na  celu  poprawę  efektywności
energetycznej  budynków.

Całkowita kwota porozumienia wynosi 11 129 656,35 zł, w tym
współfinansowanie  ze  środków  Funduszu  Termomodernizacji  i
Remontów  w  wysokości  7  785  989,48  zł.  Oprócz  zawarcia
porozumienia z NFOŚiGW, Metropolia będzie odpowiedzialna za
doradztwo  techniczne  oraz  przeprowadzenie  prac  budowlanych
dotyczących realizacji przedsięwzięć niskoemisyjnych. Ponadto
GZM udzieli gminom pomocy finansowej na poziomie 15 proc.
wartości porozumienia.



Zadaniem gmin będzie nabór i weryfikacja wniosków mieszkańców,
co  nastąpi  na  początku  2023  roku,  a  także  wspólna  z  GZM
promocja  działań.  Samorządy  lokalne  będą  także  kontrolować
utrzymanie trwałości projektu po zakończeniu prac budowlanych.

Program STOP SMOG jest obsługiwany przez NFOŚiGW, natomiast
Metropolia może w nim uczestniczyć dzięki nowelizacji ustawy o
wspieraniu termomodernizacji i remontów, która weszła w życie
z początkiem stycznia 2021 r.

Poprawa  jakości  powietrza  to  jedno  z  głównych  wyzwań
Metropolii. Problemem jest wysokie, maksymalne stężenia pyłów
zawieszonych, które są bardzo szkodliwe dla zdrowia. Głównym
źródłem emisji są piece i przestarzałe kotły węglowe. Program
Stop  Smog  ma  być  wsparciem  dla  właścicieli  domów
jednorodzinnych, którzy mają zbyt niskie dochody, by dokonać
zmian  w  nieefektywnym  i  zagrażającym  środowisku  systemie
ogrzewania.

Pasażerowie  wąskotorówki
przeszli odprawę paszportową.
To  kolejna  atrakcja
przygotowana przez SGKW
Przejazd  zabytkowym,  stylizowanym  na  czasy  międzywojenne
parowozem „Ryś”, inscenizacja kontroli paszportowej na polsko-
niemieckim przejściu granicznym oraz zwiedzanie Izby Tradycji
oraz wagonu „Salonki” z 1912 roku. To atrakcje, jakie dzisiaj
9 października dla miłośników kolei wąskotorowej przygotowali
członkowie Stowarzyszenia Górnośląskich Kolei Wąskotorowych.
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Pociąg do przeszłości
„Po  torach  przez  granicę:  Kolej  wąskotorowa  i  tramwaje  w
rzeczywistości  popowstaniowej”.  To  kolejna  akcja,  jaką
zorganizowało  Stowarzyszenie  Górnośląskich  Kolei
Wąskotorowych.  W  niedzielę  9  października  miłośnicy  kolei
wąskotorowej nie tylko przejechali się stylizowanym pociągiem
na czasy międzywojenne, ale przede wszystkim mogli zobaczyć i
wziąć  udział  w  inscenizacji  kontroli  granicznej  w  rejonie
dawnej granicy polsko – niemieckiej. Wśród atrakcji, jakie
przygotowali jeszcze członkowie SGKW było zwiedzanie stacji
Bytom – Karb Wąskotorowy oraz zabytkowego wagonu „Salonki” z
1912 roku i Izby Tradycji z pamiątkami po dawnej świetności
kolei wąskotorowej na Górnym Śląsku.

Jedna  z  największych  atrakcji
turystycznych w Bytomiu i na Śląsku
Górnośląskie  Koleje  Wąskotorowe  to  jedna  z  największych
atrakcji  turystycznych  w  naszym  regionie  oraz  jeden  z
najważniejszych elementów Szlaku Zabytków Techniki. Można nimi
dojechać do Zabytkowej Kopalni Srebra w Tarnowskich Górach,
Rezerwatu „Segiet” w Bytomiu – Suchej Górze oraz nad Zalew
Nakło – Chechło.

Stowarzyszenie  Górnośląskich  Kolei  Wąskotorowych  powstało  w
roku  2003,  a  celem  jego  istnienia  jest  zachowanie  w  jak
najlepszym  stanie  istniejących  linii,  budynków  i  taboru
Górnośląskich  Kolei  Wąskotorowych  oraz  ochrona  dziedzictwa
przemysłowego. Jego wolontariusze i pracownicy wykonują prace
obejmujące wszelkie aspekty działania firmy kolejowej – od
utrzymania porządku na terenie stacji i wzdłuż torów poprzez
remonty  nawierzchni  kolejowej,  remonty  taboru  aż  po
prowadzenie  wszelkiej  niezbędnej  dokumentacji.

Stowarzyszenie  Górnośląskich  Kolei  Wąskotorowych  co  roku



bierze  udział  w  Industriadzie,  największym  festiwalu
dziedzictwa przemysłowego w Polsce, organizuje przejazdy na
trasie  Bytom  Wąskotorowy  –  Tarnowskie  Góry  –  Miasteczko
Śląskie oraz systematycznie rozbudowuje Izbę Tradycji, czyli
niewielkie, ale bardzo interesujące muzeum, gdzie prezentowane
są pamiątki związane z Górnośląskimi Kolejami Wąskotorowymi.

Najstarsza wąskotorówka
Na mapach kolei wąskotorowych Bytom zajmuje wyjątkowe miejsce.
To tu, nieprzerwanie od 1853 roku działa najstarsza czynna
linia kolei wąskotorowej na świecie. Obsługuje ona trasę o
długości 21 km, której przystanek początkowy znajduje się na
peronie wąskotorowym dworca głównego w Bytomiu. Pociągi na tej
trasie zatrzymują się na dziesięciu stacjach, między innymi na
zabytkowej stacji Bytom Karb Wąskotorowy, w Suchej Górze w
pobliżu rezerwatu Segiet, przy Zabytkowej Kopalni Srebra oraz
zalewie Nakło-Chechło, chętnie odwiedzanym przez mieszkańców
regionu szczególnie w sezonie wakacyjnym.



Górnośląskie Koleje Wąskotorowe są jednym z kilkudziesięciu
obiektów  na  Szlaku  Zabytków  Techniki,  który  łączy
najważniejsze  i  najciekawsze  pod  względem  turystycznym,
historycznym  czy  architektonicznym  obiekty  przemysłowe  na
Śląsku  i  przyciąga  turystów  jak  magnes.  Co  roku  poznanie
najcenniejszych atutów tych obiektów umożliwia Święto Szlaku
Zabytków Techniki, czyli Industriada.

Warto dodać, że Górnośląskie Koleje Wąskotorowe przez 150 lat
kolej  służyły  celom  industrialnym.  Ich  rola  była  nie  do
przecenienia  zwłaszcza  w  okresie  intensywnego  rozwoju
przemysłu na Śląsku, kiedy przewoziły węgiel, rudy metali czy
kamień,  łącząc  gęstą  siecią  wąskich  torów  większość
górnośląskich hut i kopalń. Od roku 2002 kolej służy już tylko
przewozowi  turystów,  a  utrzymywana  jest  dzięki  pracy  i
zaangażowaniu  pasjonatów  skupionych  wokół  Stowarzyszenia
Górnośląskich Kolei Wąskotorowych oraz wsparciu samorządów, w
tym  Miasta  Bytomia,  które  od  2021  roku  jest  członkiem
Stowarzyszenia  Górnośląskich  Kolei  Wąskotorowych.

Budowa  nowego  kompleksu
Polonii  Bytom  przebiega
dynamicznie.  Będą  zmiany  w
harmonogramie płatności
Dobre warunki atmosferyczne sprzyjają budowie nowego kompleksu
piłkarskiego Polonii Bytom. Wykonawca – firma Tamex Obiekty
Sportowe  SA  –  zrealizował  wszystkie  dotychczas  zaplanowane
prace  zgodnie  z  harmonogramem.  Jednak  galopująca  inflacja,
stale  wzrastające  ceny  artykułów  budowlanych  i  elementów
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konstrukcyjnych,  mogłyby  mieć  wpływ  na  ostateczną  wartość
całego projektu, dlatego, aby nie hamować tempa prac i nie
narażać  się  na  znaczący  wzrost  kosztów,  przyspieszamy  z
realizacją inwestycji i zmieniamy harmonogram płatności.

Budowa nowego kompleksu Polonii Bytom przebiega dynamicznie.
Będą zmiany w harmonogramie płatności
– Współpraca z wykonawcą układa się bardzo dobrze. Wszystkie
roboty budowlane są realizowane zgodnie z harmonogramem, a
część  z  nich  została  wykonana,  mimo  iż  termin  realizacji
przypadał dopiero w 2023 roku – mówi Sławomir Kamiński, prezes
spółki Bytomski Sport Polonia Bytom Sp. z.o.o. – Dzięki temu
nie poniesiemy dodatkowych kosztów, które mogłyby się pojawić,
gdyby  wykonawca  zrealizował  je  zgodnie  z  harmonogramem.
Wówczas ceny towarów mogłyby być o wiele wyższe niż obecnie –
podkreśla Sławomir Kamiński.

Aby móc uregulować jeszcze w tym roku wszystkie płatności za
nadplanowe roboty, konieczna była jednak zmiana w Wieloletniej
Prognozie Finansowej budżetu miasta. W poniedziałek 1 sierpnia
uchwałę  w  tej  sprawie  podjęli  bytomscy  radni,  którzy
przesunęli  kwotę  1,1  mln  zł  z  2023  na  2022  rok,  celem
uregulowania faktur za wykonane już roboty budowlane, które



przewidziane były w przyszłym roku. W miarę postępu prac, będą
dokonywane  kolejne  przesunięcia  środków  celem  uregulowania
kolejnych płatności za realizację inwestycji.

Co już wykonano na placu budowy?
Wykonawca – firma Tamex Obiekty Sportowe SA – wykonał już
konstrukcję  parteru  i  części  pierwszej  kondygnacji  budynku
zaplecza  sportowego  z  jednoczesnym  wykonaniem  elementów
instalacji  sanitarnych.  Dotychczas  dostarczono  i  wbudowano
ponad 1 tys. mszesc. mieszanki betonowej, czyli więcej niż
wynosi pojemność basenu pływackiego.

Wykonawca  inwestycji  zakończył  także  montaż  masztów
oświetleniowych murawy boiska. Każdy z masztów ma wysokość 36
metrów,  co  odpowiada  wysokości  10  piętrowego  budynku
mieszkalnego. Na każdym maszcie zostaną zainstalowane oprawy
oświetleniowe o łącznej mocy maksymalnej około 150 kW – to
tyle co 1500 zwykłych żarówek 100W lub 15 000 żarówek LED o
mocy 10W.

W najbliższym czasie wykonana zostanie podbudowa mineralna z
kruszywa łamanego płyty boiska. Do wykonania podbudowy boiska
niezbędne jest dostarczenie i zabudowanie ponad 4 tys. ton
kruszywa, czyli ok. 200 samochodów ciężarowych.

Na koniec września planowane jest wykonanie całej konstrukcji
budynku,  po  czym  niezwłocznie  rozpocznie  się  wykonywanie
pokrycia dachowego.

Koniec prac wiosną 2023 roku
Przedsięwzięcie prowadzone jest w formule projektuj i buduj,
co  oznacza,  że  pierwsze  sześć  miesięcy  wykonawca  miał  na
stworzenie  projektu  budowlanego.  W  lutym  rozpoczęły  się
pierwsze prace przy budowie nowego boiska wraz z zapleczem
treningowym. Według zakładanego harmonogramu roboty budowlane



mają  trwać  piętnaście  miesięcy,  a  obiekt  powinien  zostać
ukończony wiosną 2023 roku. Wówczas rozpoczną się procedury
odbiorowe.

Budowa nowego kompleksu Polonii Bytom przebiega dynamicznie.
Będą zmiany w harmonogramie płatności

Ponad  30  milionów  złotych  za
nowoczesny obiekt
Realizowana przy ul. Piłkarskiej inwestycja obejmuje budowę
pełnowymiarowego boiska piłkarskiego, docelowo umożliwiającego
rozgrywanie meczów, z udziałem ponad 2,2 tys. widzów oraz
budowę  trzykondygnacyjnego  budynku,  w  którym  znajdą  się
pomieszczenia  szatniowe,  minimuzeum  Polonii,  kawiarenka  z
tarasem dla rodziców kilkuset młodych adeptów piłki nożnej
oraz miejsce dla nowo powołanej sekcji e-sportu. Budynek ma
stać się również nowym domem drużyny seniorów.

Obiekt będzie spełniał kryteria systemu licencyjnego PZPN oraz
UEFA i będzie umożliwiać rozbudowę do spełnienia kryteriów
rozgrywkowych  dla  I  Ligi  według  PZPN,  bez  konieczności
przyszłej ingerencji w podstawowe, zrealizowane już elementy



konstrukcyjne,  wykonane  w  ramach  realizacji  zadania.
Realizowany etap inwestycji warty jest 30 mln 478 tys. zł.

Źródło: UM Bytom

Nowe nasadzenia na Rynku
Zakończył  się  montaż  mebli  miejskich  na  bytomskim  Rynku.
Modułowym elementom, na których posiedzimy, a nawet poleżymy,
towarzyszy  zieleń.  W  ramach  projektu  zazieleniania  Rynku
posadzono tam m.in. siedem platanów klonolistnych oraz krzewy
i pnącza.

Przypomnijmy,  że  prace  związane  zazielenieniem  płyty  Rynku
rozpoczęły się dwa sezony temu, po usunięciu z Rynku chorych
klonów i platanów. Wówczas w ich miejscu pojawiły się nowe
drzewa, krzewy i rośliny w donicach oraz nowe pergole i ławki.

Teraz ramach projektu zagospodarowania małej architektury i
zieleni na Rynku pojawiły się nasadzenia kolejnych siedmiu
platanów, krzewów trzmielin Fortune’a Emerald Gold, 86 sztuk
bylin, 12 sztuk pnączy i roślin jednorocznych.

Ponieważ już kilka lat temu w donicach przy pergolach zostały
nasadzone pnącza i nie wszystkie się przyjęły, uzupełniamy
istniejące  pergole  o  kratownice  oraz  sadzone  są  większe
sadzonki – odporniejsze na trudne warunki, jakie panują na
nasłonecznionym  Rynku  i  odporniejsze  na  uszkodzenia
mechaniczne.

Wkrótce  kratownice  zarosną  pnączami  z  gatunków  glicynii,
milinem amerykańskim oraz rdestówką Auberta – roślinami, które
wykazują dużą wytrzymałość i zdolności regeneracyjne.
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